
Česká výprava tří horolezců v čele s Tomášem Podzimkem se vydala do Jižní Ameriky. Hlavním
jejich cílem byl největší vrchol Ameriky, hora Aconcagua vysoká 6962, ležící v západní Argentině u
hranic s Chille v pohoří Andy. Tomáše doprovázel jeho bratr Jirka a kamarád Jiří Gordon z Chebu.
Dne 7.2.2015 se Tomášovi podařilo vrchol zdolat této krásné hory hned napoprvé. Jirka Podzimek
zůstal v 5300m a Jiří Gordon se otočil v 6300m.
Pro ty, kdo se chtějí dozvědět víc, pořádá Tomáš v pátek 17.4.2015 v 18 hod. v restauraci U Březího
vlka přednášku o výstupu na Acocanguu s promítáním fotografií.

NOVÁ REFERENTKA

OBECNÍHO ÚŘADU VE

VALECH
Začátkem roku 2015
nastoupila do funkce
referentky obecního úřadu
paní Andrea Kakašová.
Vystřídala paní Jaroslavu
Prskavcovou, která odešla
do důchodu. Paní
Prskavcová velmi pomohla
novému vedení v roce 2012,
kdy na hodinu odešla jediná
pracovnice úřadu paní
Jaroslava Charvátová. Svou
práci nepředala, ani nikoho
nezaučila. Na uvolněné
místo nastoupila paní
Prskavcová na dohodu o
provedení práce a tak občané
ani nepoznali, že chod úřadu
byl přerušen. Děkujeme jí a
přejeme pěkné a klidné dny.
No a paní Kakašové přejeme
v nové práci hodně úspěchů.

PRVNÍ SVATBA VE VALECH:
18.prosince došlo v naší obci k historické
události. V zasedací síni obecního úřadu ve
Valech se konala první svatba, kterou obec
pamatuje. Dosud byli občané Valů oddáváni na
Městském úřadě v Mariánských Lázních nebo ve
Velké Hleďsebi. Protože ve Valech není kostel,
tak i církevní sňatky před válkou se
pravděpodobně odehrávaly mimo území obce.
Nyní zde byli oddáni snoubenci Jana
Václavíková a MUDr. Pavel Fajt panem
starostou Quido Vlkem za asistence matrikářky
paní Kučerové z Velké Hleďsebe.(Valy vlastní
matriku nemají). Svatba byla malá, jen snoubenci
se svědky a nejbližší rodinou.Výzdobu zasedací
místnosti poskytlo Květinářství U Vlásenků.

PROČ NEJSOU
V NOVINKÁCH
UVEDENY VŠECHNY

NAROZENÉ DĚTI.
vzhledem k ochraně dat a
osobních údajů, nepředávají
okolní matriky obcím
seznamy dětí, narozených
jejich občanům. Pokud
matky nemají v obci trvalé
bydliště, není dítě přihlášeno
k pobytu a tak nezjistí
referentka OÚ údaj o
narození dítětě ani
z evidence občanů.
Pokud budete chtít, abychom
Vaše potomky přivítali, stačí
doručit na Obecní úřad údaje
o narození dítěte :

pokračování na srt.5

Čtvrtletník obecního úřadu ve Valech, číslo 20, pod reg. zn. E 19845 dne: 25.3.2015



KŘIŽOVATKA VE VELKÉ

HLEĎSEBI
Občané přijíždějící po vedlejší silnici od
Valů do Mar. Lázní přes Velkou
Hreďsebi, mají na křižovatce u Růžku
snížené rozhledové podmínky a stávající
umístění zrcadla jim situaci nijak
neusnadňuje. Starosta Valů jednal s paní
starostkou Velké Hleďsebe o možnosti
přemístění dopravního zrcadla na
křižovatce. Paní starostka přislíbila řešit
situaci s dopravním inspektorátem.

PŘEHLEDNĚJŠÍ WEBOVÉ STRÁNKY OBCE
Protože stávající webové stránky obce
nejsou zcela přehledné, víc skrývají, než
ukazují, návštěvníci se v nich špatně
orientují a šablona omezuje
administrátora ve využití a rozložení
jednotlivých příspěvků, byla
zastupitelům předložena nabídka
společnosti Galileo Corporation s.r.o. na
vytvoření a správu webových stránek
obce. Roční poplatek za správu by pak
odpovídal dosavadnímu poplatku
stávajícímu dodavateli. Stránky od
společnosti Galileo Corporation s.r.o.
využívají téměř všechny obce v okolí a
bylo by možné propojení s těmito jejich
stránkami tak, aby byly obyvatelé
okolních obcí informováni
o akcích ve Valech a naopak.

Nová šablona nejen usnadní práci
administrátorovi, ale zpřehlední web
obce pro její návštěvníky. Navíc stránky
získají nové prvky, jako např. zobrazení
nejen pro seniory. Vzhled stránek,
respektive rozložení jednotlivých článků,
příspěvků, menu apod. bude
možné přizpůsobit podle potřeby.
Se změnou stránek by se vyřešila i
fotogalerie. Fotodokumentace z akcí
spolku Centrum pro volný čas bude
přesunuta na jejich nově vznikající
webové stránky, a nebude tak stránky
obce dál přetěžovat. Program pro
stránky „Centra“ bude vytvořen zdarma
jako dar.

PŘIPRAVOVANÉ PROJEKTY PRO

ROK 2015
Starosta přednesl informace o
plánovaných projektech v roce 2015.
Připravené jsou tři akce a čtvrtá se
připraví dle rozhodnutí o její realizaci:
1. Víceúčelové hřiště –
Na webových stránkách Regionálního
operačního programu Severozápad byl
zveřejněn seznam schválených
dotovaných projektů, podaných 24. 9.
2014. Dotace na vybudování projektu

víceúčelového hřiště (v létě hřiště na
tenis, nohejbal, volejbal v zimě
kluziště)ve Valech byla schválena.
Předání staveniště proběhlo a práce by
měly být
dokončeny koncem září.
2. Odvodnění ulice Zelená
Starosta obce pozval na zasedání
zastupitelstva obce projektanta pana
Josefa Jelínka, který se podílí na řešení
plánovaného projektu odvodnění ulice
Zelená. Pan Jelínek seznámil přítomné se
všemi variantami řešení  příčné žlaby,
podélné rigoly, obrubníky. Poté
doporučil celou akci odložit a realizovat
až s kompletní opravou komunikace.
Důvody: sklon komunikace je
proměnlivý, při použití obrubníku by
vznikaly louže, velký výškový rozdíl
mezi komunikací a vjezdy na soukromé
parcely, úzká komunikace, omezený
počet svodů.
Přítomní se dohodli, že osloví pana
Lazura, který zpracoval zaměření
komunikace, aby přeposlal tyto údaje
firmě UNIART, a požádají firmu o
nezávislý návrh řešení.
3. Rekonstrukce komunikace V Lukách

Obec připravuje projekt s názvem
„Obnova komunikací, veřejných
prostranství a zázemí pro kulturní a
společenský život“ jehož nositelem je
dobrovolný svazk obcí
Mariánskolázeňsko, který je zároveň
žadatelem o dotaci do ROP SZ.
Projektem získá obec kromě nové
komunikace od hlavní ulice k Lafarům
zajímavé hrací prvky na dětském hřišti
pro starší děti a pro dospělé.
4. Zateplení Obecního úřadu Valy –
rozhoduje se o realizaci.

KOLAUDACE
nově vybudovaného chodníku v západní
části obce Valy dopadla úspěšně.

NÁVES.
Obec nemá náves, což je v každém

případě škoda. Starosta neoficiálně
jednal s majitelem pozemku před
obecním úřadem, o možném prodeji
tohoto pozemku obci. Předložil
přítomným předběžně zpracovaný návrh
řešení „centrální parkové plochy náves“
s tím, že na realizaci by se do budoucna
mohl případně využít dotační program.
Dále starosta zvažuje oslovit občany
dotazníkem, aby se vyjádřili, zda by
náves v obci uvítali, v jaké podobě,
případně zda by ji podpořili přispěním
do veřejné sbírky, jejíž výnos by byl
použit spolu s ostatními prostředky na

vybudování návsi. Součástí pozemku je i
vzrostlý jehličnan, který by se dal
využívat jako vánoční strom.
Vybudováním návsi získá obec nový
důstojný vzhled a pohyb občanů v
centru obce bude díky novým
chodníkům na návsi bezpečnější.

REKONSTRUKCE „BAŽANTNICE“
zastupitelstvo obce jedná s Úřadem pro
zastupování státu o předání pozemku,
na kterém stojí budova bývalé
bažantnice, jež je majetkem obce. O
využití budovy se bude dále jednat, až
obec získá i pozemky v okolí objektu,
jejichž vlastníkem je v současné době
Státní pozemkový úřad. O převod
pozemků je zažádáno.

BYL VYPRACOVÁN ROZPOČET OBCE

VALY
na rok 2015. Po projednání a doporučení
ke schválení Finančním výborem byl
rozpočet na r. 2015 schválen
zastupitelstvem obce.

FINANČNÍ A KONTROLNÍ

VÝBORY
Zastupitelstva obce Valy vypracovaly a
schválily plán činnosti na rok 2015.

PRACOVNÍ MÍSTA VPP
Obec bude i nadále využívat dvou
pracovních míst pro uchazeče o veřejně
prospěšné práce na rok 2015. Jedná se o
pracovní místa dotovaná státem.

SEPARACE KOVŮ
A BIOLOGICKY ROZLOŽITELNÉHO

KOMUNÁLNÍHO ODPADU BRKO
Novela zákona o odpadech uložila obcím
separaci kovů a biologicky
rozložitelného komunálního odpadu,
tzv. BRKO. Starosta informoval
zastupitele o variantách řešení této nové
povinnosti. Nově bude přistaven
kontejner na biologicky rozložitelný
komunální odpad. Odpad z veřejné
zeleně budeme odvážet do kompostárny
podle potřeby. Obec vydá novou
„odpadovou vyhlášku“, která se již
připravuje ke schválení.

„Z. S. CENTRUM PRO VOLNÝ

ČAS“
Dle nového Občanského zákoníku, došlo

v Centru pro volný čas k několika
změnám. Jednou z nich je vydání
souhlasu s umístěním sídla spolku v
budově OÚ Valy, V Lukách 21, Valy
majitelem budovy. Tento souhlas byl
Zastupitelstvem obce Valy udělen.



SILVESTR 2014 PRO DĚTI
poslední akce v tomto roce vznikla spontánně, pár

dní před Silvestrem na schůzi „z.s. Centrum pro
volný čas.“ Tomáš Podzimek chtěl udělat pro
svého synka a několik známých půlnoc dřív, aby si
děti s klidem lehli do postýlek a neměli pocit , že
zase přišli o všechno, co je „dospělákům“ dopřáno.
Tím, že se zmínil před ostatními, to už nebylo pro
pár známých, ale pro všechny. Napsaly se letáky,
vyvěsily plakáty a běžely se koupit rachejtle a
zařídit ohňostroj. Když jsme s rodinou přišly na
hřiště, měli jsme však pocit, že se tahle akce
neujme. V 18 hodin jsme před klubovnou stáli
sami. No jo, Silvestr, komu by se chtělo od televize.
Pět minut poté se ze tmy začaly nořit davy.
Vypadalo to, že přijelo několik autobusů. Během
chvíle bylo hřiště plné, a protože jsme z nudy
postavili sněhuláka, chytili se toho ostatní děti a v
mžiku byla kolem Vánočního

stromu kupa sněhuláků. Někde ve tmě se připravoval ohňostroj, ale to děti zjistily, až když dospělí začali ( asi v 18 hodin a
10 minut) odpočítávat půlnoc.

VÁNOČNÍ TURNAJ
VE STOLNÍM

TENISU
kdo chce shodit vánoční kila,
nenechá si ujít tuto akci.
27.12.2014 ve 13 hod. v sále
restaurace U Březího vlka se sešlo
19 hráčů. Hrálo se na dva stoly
vylučovací metodou. Turnaje se
účastnilo 17 mužů a dvě dívky.
Cenu nejmladíšho hráče si
odnesla Nikolka Provazníková.
Na třetím místě skončil Slávek
Eibl, druhý byl Matěj Nejedlý, a
první místo obsadil Pavel
Losleben. Večer se v sále sešli
hráči a jejich příznivci a při
kytarách oslavili vítěze i
poražené



A pak začaly bouchat rachejtle, nebe bylo plné barevných hvězd
a děti se okouzleně dívaly. Pořadatelé rozlili „rychlé špunty“a

mohlo se připíjet. Silvestr ještě dlouho připomínalo několik
sněhuláků, tajících vedle klubovny.

Uzení sýrů
14.2.2014 v jedenáct dopoledne panoval v klubovně na hřišti čilý
ruch. Pořadatelé zatopili už v pátek, aby ti, kdo budou čekat na
vyuzení sýrů seděli pěkně v teple a v sobotu dopoledne všichni
už pilně krájeli, míchali a plnili připravené punčochy. Vyrobili
sýry s olivami, ořechy, paprikou , zeleným pepřem, těžko říct,
který byl nejlepší. V jednu hodinu byly výrobky vloženy do
udírny a pak se jen čekalo na výsledek. Udírnu měli na starosti
mladí.Čekali jsme dlouho a mezi tím zpívali, povídali, zase
zpívali a konzumovali, co kdo přinesl. Uzeniny, maso , paštiku,
koláče a podobně. Po desáté večer byly sýry hotové. Ne všechny
se povedly. Moc tučné sýry totiž protečou i hustou punčochou a
nízkotučné se zase nerozpustí. Ti , kdo se nedočkali, mohli sýry
vyzvednout druhý den. Jeden sýr se dokonce ztratil, ale byl po
po dvou dnech nalezen a vrácen majiteli. Lístky se jmény byly

zkroucené a začouzené,
přečíst se sice daly, ale k
omylu přesto došlo. A
nakonec jedna rada pro
příště: k uzení vybírejte
sýry s 30ti procenty tuku.
U těch je výsledek
zaručený.

Cvičení žen
Je to už dost dávno co se
poprvé sešlo několik žen v
zasedací síni obecního
úřadu, aby si společně
zacvičily. V kronice o tom
není bohužel, ani zmínka.
Cvičí se pravidelně každé
úterý a čtvrtek.
Předcvičují Yvona
Marvalová a Eva Votípková.Cvičících žen postupně přibývá.
Stala se z nich zřějmě dobrá parta. Nejenže společně slaví svátky
a narozeniny, ale schází se často i mimo cvičební hodiny. V
dubnu 2014 ženy vstoupily do sdružení (dnes spolek)
"z.s.Centrum pro volný čas". V témže roce získaly lepší
podmínky ke svým aktivitám. V zasedací síni byl vyměněn
koberec, za snadnoúdržbové lino a také byly Centrem
nakoupeny pomůcky ke cvičení. Pokud by si někdo ze čtenářů
vybavil přesnější dobu, kdy cvičení začalo, dejte nám,
prosím, vědět.

Maškarní karneval
Na přípravu karnevalu pro děti jsme měli jako vždycky spoustu
času, protože akce jsou naplánované už od prosince. Ale jak to
tak bývá, vyrábět masky na předtančení jsme začali pár dní před
karnevalem. Nejzodpovědněji se úkolu zhostila Věrka
Hroudová, která vyrobila a dodala masku šneka týden před
termínem. S maskami mravenců se nejvíc potýkala paní
Podzimková, kterou poprosil Tomáš o jejich výrobu asi jen dva
dny dopředu. Což je pro pět masek šibeniční termín. Hanka
Bugiyková vyrobila brouka Pytlíka a já jsem udělala Berušku.
Pan Vlk jezdil a sháněl materiál. Předtančení se nacvičovalo
večer před karnevalem. Účinkující se zapotili, ale my
přihlížející jsme si užili spoustu legrace.
Druhý den došlo na premiéru. To co se zdálo v pátek zdálo
neuskutečnitelné, dopadlo dobře. nejvíc se dětem líbilo, když na
písničku "polámal se mraveneček" Ferda opravdu spadnul a ostatní ho
pak ošetřovali. Pro děti byly připravené dvě soutěže. Házení do terčů a
prolézání tunelem.Obojího se děti zhostili se zdarem a nadšením.
Nejlepší maskou v kategorii do 5ti let byla vyhlášena malá čarodějnice, druhý
byl zajíček a třetí zahradníček. V kategorii od 6ti let byl na první místo
vyhodnocen čáp, druhý černoch, třetí místo obsadila včelka.

na vyuzení sýrů se čekalo v klubovně

na hřišti vyrostla během chvíle spousta sněhuláků



PODĚKOVÁNÍ
Děkujeme panu Radovanu Barcabovi a panu Milanu Bubancovi za stavební buňku o rozměrech 6 x 3 m, kterou
věnovali obci do sběrného dvora. Buňka bude využívána jako dílna.

pokračování ze str. 1

PROČ NEJSOU V NOVINKÁCH
uvedeny všechny narozené děti.

jméno a příjmení dítěte, datum narození, adresa
trvalého pobytu, doručovací adresa (jen pokud se liší
od adresy trvalého pobytu), jméno a příjmení matky
(případně zákonného zástupce) a kontakty (telefon
nebo email), na adresu Obecního úřadu ve Valech ( V
lukách 21, PSČ 353 01) nebo nahlásit v kanceláři OÚ,
případně údaje pošlete emailem
obec valy@seznam.cz.

Tři králové
4.1.2015 proběhla , stejně jako v minulém roce Tříkrálová sbírka

pořádaná Charitou
ČR.V návaznosti na
starou lidovou tradici
chodí od domu k
domu tři králové nebo
koledují v ulicích. Z
výtěžku sbírky poté
Charita Česká
republika celoročně
pomáhá těm, kdo si
sami pomoci nedokáží.

Večer hrála k tanci "Kocovina". Zcela správně se celá kapela dostavila v
maskách chovanců psychiatrické léčebny v Bohnicích. Ostatní masky byly
také nápadité. Mach( s opravdovým sluchátkem) a Šebestová ( s věrně
zrzavými vlasy a opravdu velikou mašlí) mnich, námořníci, příslušník VB,
čertice, Hipies, Pipi punčochatá, dělník, Mexičan s Mexičanskou, ovečky,
prasátka, kráva, zajíček, řezník, kníže s kněžnou, pirát, indiánka, sněhulák,

gangster, barové dámy, čarodejnice, žabka s krtkem a mnoho dalších. A tak
jako děti i dospělí se zůčastnili soutěže házení míčků na terč. Měli to
ztížené tím, že terče byly pohyblivé. Masky hodnotila nezávslá porota
sestavená z mimovalských nemaskovaných návštěvníků karnevalu. První
cenou ohodlotili Zajíčka, druhzí byli kníže s kněžnou, třetí prasátko s
řezníkem a čtvrtá Mexičanka.
Děkujeme firmě Marius Pedersen za sponzorský dar.



Za obsahovou stránku, periodicitu a správnost po poslední korektuře zodpovídá Tomáš Podzimek. Poslední korekturu provedl starosta ve spolupráci s
Tomášem Podzimkem. Sestavili : J. Vlková, Financování je bez účasti obce, na vlastní náklady vydali pánové Petr Filipčík, Tomáš Podzimek, ing. Petr
Hrouda a Quido Vlk. Příspěvky můžete posílat na emailovou adresu: valskenovinky@seznam.cz nebo do schránky na Obecní úřad Valy – označit
obálku: „Valské novinky – Jana Vlková"

PŘIPRAVUJEME
3.4. (PÁTEK) – VELIKONOČNÍ BARVENÍ, PLETENÍ POMLÁZEK V 15 HOD. – OBECNÍ ÚŘAD

17.4. (PÁTEK)  PŘEDNÁŠKA O VÝSTUPU NA ACONCAGUU V 18 HOD. V RESTAURACI U BŘEZÍHO VLKA

30.4 ( ČTVRTEK – STAVĚNÍ MÁJE V 17 HOD. DĚTSKÉ HŘIŠTĚ

30.5. ( SOBOTA)  DĚTSKÝ DEN OD 15 HOD. – DĚTSKÉ HŘIŠTĚ

Mrkvová bábovka s vlašskými ořechy
Potřebujete: 300 g strouhané mrkve, 300 g celozrnné
pšeničné mouky, 3 lžičky prášku do pečiva, 2 vejce, 5 lžic
javorového sirupu, 300 g bílého jogurtu (2 kelímky), hrst
vlašských ořechů, 4 lžíce olivového oleje, 1 lžičku skořice,
1 lžičku mletého muškátového oříšku, 1 lžičku mletého
zázvoru, hrst sušeného ovoce (rozinky, brusinky,
švestky…), zakysanou smetanu, kůru z 1 citronu, máslo a
hrubou mouku na vymazání a vysypání formy
Postup: Troubu předehřejte na 180 °C. V jedné misce
smíchejte prosetou mouku, prášek do pečiva, koření
(skořici, zázvor a muškátový oříšek), sušené ovoce a
vlašské ořechy nasekané nahrubo. Mrkev nastrouhejte a
vymačkejte z ní přebytečnou vodu. Přidejte k ní vajíčka,
javorový sirup, olivový olej a jogurt a důkladně
promíchejte. Pak opatrně vmíchejte sypkou směs
a nalejte do vymazané a vysypané formy. Těsto je
poměrně husté. Dejte péct asi na hodinu.
Upečenou bábovku otestujte špejlí, protože doba
pečení se odvíjí od toho, jak dokonale jste
vymačkali mrkev. Pokud by špejle byla mokrá a
špinavá, dejte dopéct na dalších 10 minut.
Bábovku podávejte nakrájenou na plátky s lžící
zakysané smetany a posypané nastrouhanou
citronovou kůrou.

Celerovoořechový salát
Ingredience:
1 menší majonéza, 2 lžíce zakysané smetany, 1 lžíce plnotučné
hořčice, 1 střívko taveného sýra, 12 lžičky moučkového
cukru,citrónová šťáva z ½ citrónu, špetka mletého pepře, ½
většího čerstvého celeru, 5 stroužků česneku, 80 g vlašských
ořechů, řeřicha nebo celerová nať na ozdobu
Popis přípravy:
Majonézu vymícháme se smetanou, hořčicí, taveným sýrem,
moučkovým cukrem, citrónovou šťávou a kořením dle chuti.
Celer očistíme a nahrubo nastrouháme, ale až tehdy, když
máme rozmíchanou majonézu, aby nezoxidoval. Smícháme s
ochucenou majonézou, přidáme prolisovaný česnek a nahrubo
nasekané vlašské ořechy. Dáme vychladit. Před podáváním

posypeme
řeřichou
nebo
nasekanou
natí.
Podáváme
s chlebem
nebo
bagetou.




